

BUNDESGESETZBLATT

FÜR DIE REPUBLIK ÖSTERREICH

Jahrgang 2020**Ausgegeben am 13. April 2020****Teil II**

154. 2. Verordnung betreffend Richtlinien über die Ergreifung von finanziellen Maßnahmen, die zur Erhaltung der Zahlungsfähigkeit und zur Überbrückung von Liquiditätsschwierigkeiten von Unternehmen im Zusammenhang mit der Ausbreitung des Erregers SARS-CoV-2 und den dadurch verursachten wirtschaftlichen Auswirkungen geboten sind

154. 2. Verordnung des Bundesministers für Finanzen gemäß § 3b Abs. 3 des ABBAG-Gesetzes betreffend Richtlinien über die Ergreifung von finanziellen Maßnahmen, die zur Erhaltung der Zahlungsfähigkeit und zur Überbrückung von Liquiditätsschwierigkeiten von Unternehmen im Zusammenhang mit der Ausbreitung des Erregers SARS-CoV-2 und den dadurch verursachten wirtschaftlichen Auswirkungen geboten sind

Aufgrund des § 3b Abs. 3 des ABBAG-Gesetzes, BGBl. I Nr. 51/2014, zuletzt geändert durch das 3. COVID-19-Gesetz, BGBl. I Nr. 23/2020, wird im Einvernehmen mit dem Vizekanzler verordnet:

Schadloshaltung

§ 1. Der Bundesminister für Finanzen überträgt der COVID-19 Finanzierungsagentur des Bundes GmbH gemäß § 2 Abs. 2a iVm § 6a Abs. 2 des Bundesgesetzes über die Einrichtung einer Abbaubeteiligungsaktiengesellschaft des Bundes (ABBAG-Gesetz), BGBl. I Nr. 51/2014, zuletzt geändert durch das 3. COVID-19 Gesetz, BGBl. I Nr. 23/2020, die Erbringung von Dienstleistungen und die Ergreifung von finanziellen Maßnahmen gemäß § 2 Abs. 2 Z 7 ABBAG-Gesetz und beauftragt sie mit diesen, die finanziellen Verpflichtungen des Bundesministers für Finanzen aus der Schadloshaltung gemäß § 1 Abs. 1 iVm § 1 Abs. 2a des Bundesgesetzes betreffend die Erleichterung der Finanzierung von Unternehmungen durch Garantien der Austria Wirtschaftsservice Gesellschaft mit beschränkter Haftung mit Haftungen des Bundes (Garantiegesetz 1977), BGBl. Nr. 296/1977, und aus der Schadloshaltung gemäß § 7 Abs. 1 iVm § 7 Abs. 2a des Bundesgesetzes über besondere Förderungen von kleinen und mittleren Unternehmen (KMU-Förderungsgesetz), BGBl. Nr. 432/1996, zuletzt geändert durch das 3. COVID-19 Gesetz, BGBl. I Nr. 23/2020, zu erfüllen.

Haftungsrahmen

§ 2. Die in der Verordnung des Bundesministers für Finanzen zur Festlegung des Haftungsrahmens zur Bewältigung der Krisensituation aufgrund von COVID-19 für das KMU-Förderungsgesetz (KMU-Förderungsgesetz COVID-19-HaftungsrahmenV), BGBl. II Nr. 123/2020, und in der Verordnung des Bundesministers für Finanzen zur Festlegung des Haftungsrahmens zur Bewältigung der Krisensituation aufgrund von COVID-19 für das Garantiegesetz 1977 (Garantiegesetz 1977 COVID-19-HaftungsrahmenV), BGBl. II Nr. 135/2020, genannten Beträge sind Teil des in § 6a Abs. 2 ABBAG-Gesetz genannten Gesamtbetrags.

Inkrafttreten

§ 3. Diese Verordnung tritt mit dem auf die Kundmachung im Bundesgesetzblatt folgenden Tag in Kraft.

Blümel

FEDERAL LAW

FOR THE REPUBLIC OF AUSTRIA

Born in 2020**Issued April 13, 2020****Part II**

154th **2. Ordinance on guidelines on the implementation of financial measures that are regulation: necessary to maintain solvency and to bridge liquidity difficulties of companies in connection with the spread of the pathogen SARS-CoV-2 and the economic effects caused thereby**

154. 2. Ordinance of the Federal Minister of Finance in accordance with Section 3b (3) of the ABBAG Act on guidelines on the taking of financial measures to maintain solvency and to bridge liquidity difficulties of companies in connection with the spread of the pathogen SARS-CoV -2 and the resulting economic effects

On the basis of Section 3b (3) of the ABBAG Law, Federal Law Gazette I No. 51/2014, as last amended by the 3rd COVID 19 Law, Federal Law Gazette I No. 23/2020, the following is agreed in agreement with the Vice Chancellor:

Indemnification

§ 1. The Federal Minister of Finance transfers the COVID-19 Federal Financing Agency in accordance with Section 2 (2a) in conjunction with Section 6a (2) of the Federal Act on the Establishment of a Federal Mining Participation Corporation (ABBAG Act), Federal Law Gazette I No. 51/2014, most recently amended by the 3rd COVID-19 Act, Federal Law Gazette I No. 23/2020, the provision of services and the taking of financial measures in accordance with Section 2 Paragraph 2 No. 7 ABBAG Act and instructs them to carry out the financial obligations of the Federal Minister for Finance from indemnification in accordance with § 1 Paragraph 1 in conjunction with § 1 Paragraph 2a of the Federal Act on the Facilitation of the Financing of Enterprises through Guarantees of the Austria Wirtschaftsservice Gesellschaft with Limited Liability with Federal Liability (Guarantee Act 1977), Federal Law Gazette No. 296 / 1977, and from indemnification according to § 7 Paragraph 1 in conjunction with § 7 Paragraph 2a of the Federal Act on Special Support for Small and Medium-sized Enterprises (SME Promotion Act), Federal Law Gazette No. 432/1996, last amended by the 3rd COVID-19 Act, BGBl. I No. 23/2020.

Liability framework

§ 2. The in the ordinance of the Federal Minister of Finance for defining the liability framework for coping with the crisis situation due to COVID-19 for the SME Promotion Act (SME Promotion Act COVID-19-HaftungsrahmenV), BGBl. II No. 123/2020, and in the ordinance by the Federal Minister of Finance to determine the liability framework for coping with the crisis situation based on COVID-19 for the Guarantee Act 1977 (Guarantee Act 1977 COVID-19-HaftungsrahmenV), Federal Law Gazette II No. 135/2020, are part of the amounts mentioned in § 6a para. 2 ABBAG Act.

Come into effect

§ 3. This Ordinance comes into force on the day following the announcement in the Federal Law Gazette.

Flower